
 

 

ERHVERVSMINISTEREN 

 

 

 

 

01. maj 2020 

ERHVERVSMINISTERIET 

 

Slotsholmsgade 10-12 

1216 København K 

 

Tlf. 33 92 33 50 

Fax. 33 12 37 78 

CVR-nr. 10092485 

EAN nr. 5798000026001 

em@em.dk 

www.em.dk 

 

Folketingets Erhvervsudvalg 
 
 
 
 
 
 
 

 
Besvarelse af spørgsmål 265 alm. del stillet af udvalget den 24. april 
2020 efter ønske fra Heidi Bank (V) 
 

Spørgsmål: 
Hvor mange penge koster det virksomhederne, at ministeren vælger at lade 
bankerne agere ”mellemfinansiering” dvs. stille midlertidige kassekreditter 
til rådighed for virksomhederne, indtil hjælpepakkerne kommer til udbeta-
ling? 
 

Svar: 
Jeg forstår spørgsmålet sådan, at der ønskes svar på, hvor meget det samlet 
set koster danske virksomheder, at de kan have behov for midlertidige kas-
sekreditter, indtil der udbetales støtte som følge af hjælpepakkerne. 
 
Jeg har stor forståelse for, at det er en meget svær situation, mange virk-
somheder befinder sig i som følge af coronaudbruddet, og det er netop der-
for, vi har etableret hjælpepakker til erhvervslivet.  
 
En opgørelse af virksomhedernes direkte udgifter ved, at bankerne stiller 
midlertidige kassekreditter til rådighed for virksomheder ville blandt andet 
kræve kendskab til omfanget af virksomheder, der har behov for kassekre-
dit, og rente samt løbetid på disse kassekreditter. Det er ikke informationer, 
Erhvervsministeriet har til rådighed.  En del virksomheder, der ansøger om 
adgang til udbetalinger fra hjælpepakkerne, vil formentlig kunne klare sig 
i en periode uden behov for hjælp fra banken.  
 
For virksomhederne ville det være omkostningsfyldt, og for nogle virksom-
heder ville det være direkte kritisk, hvis bankerne ikke stillede kassekredit-
ter til rådighed for at afhjælpe virksomhedernes midlertidige udfordringer 
med likviditet i den nuværende situation. Regeringen offentliggjorde den 
23. marts en fælles erklæring med Finans Danmark, der blandt andet ud-
trykker en fælles forståelse om, at penge- og realkreditinstitutter ”på virk-

somhedssiden udvider lånerammer, forhøjer kassekreditter eller giver hen-

stand med betalinger.”, og at institutterne ”i sin kreditgivning lægger til 

grund, at kompensationsordningerne bliver en realitet efter de fastsatte 

regler og kriterier, hvorved det sikres, at der gives kredit, indtil modtagerne 

får kompensationerne udbetalt”. 
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Jeg hæfter mig i denne sammenhæng ved positive udmeldinger fra flere 
banker om at hjælpe virksomhederne, og det er mit indtryk, at bankerne 
bredt lever op til den fælles erklæring, regeringen og Finans Danmark of-
fentliggjorde den 23. marts.  
 
Det er således min vurdering, at banker og virksomheder, i den nuværende 
situation og i dialog med hinanden, generelt finder løsninger, der ikke be-
laster virksomhederne unødigt hårdt.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Simon Kollerup 
  


